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در پرتو وحی

حضرت آیت الله بهجت)ره(: کار امروز را به فردا انداختن، غبن 
)فریب( اســت. زیرا خدا کاری برای خود و مخصوص خود دارد. 

امروز که برود، از دست رفته و قابل جبران نیست.

هدیه به خوانندگان

»این شــما نبودید که آنها را کشتید، بلکه خداوند آنها را 

کشت، و این تو نبودی )ای پیامبر! که خاک و سنگ به صورت 

آنها( انداختی، بلکه خدا انداخت، و خدا می خواست مؤمنان 

را به این وسیله امتحان خوبی کند، خداوند شنوا و دانا است.«
الانفال- 17

در رفتار »خود شیفته« نباشید و خدا را به یاد آورید

نام او که هنوز شنیدنی است!
پژمان کریمی

امروز پنجم اردیبهشــت است؛دو 
سال از پرکشیدن استاد »امیرحسین 
فــردی »نویســنده و روزنامه نگار و 
مدیر مســئول کیهان بچه ها« سپری 
شــد. همویــی که بیش از 30ســال 
برای کــودکان و نوجوانان این ملک 
نوشــت و به حق  »امیرقلــه ادبیات 

مقاومت«خوانده شد!
آثار اســتاد فــردی چه در حیطه 
»داستان« و چه در گستره روزنامه نگاری،به تمامی رنگ تعهد و تعلق 
خاطر به آرمانهای مقدس انقلاب اسلامی دارد!او در آثارش،با  تکنیک 

درخور اعتنا و با وجد خاصی از »انقلاب«سخن می گفت.
وقتــی از خیانت برخی از اهالی هنر و قلم ،وقتی از بی مهری های 
برخی از بی بصیرتان حیطه فرهنگ ســخنی می رفت،آشفته می شد.

برای دفاع از ارزشها،دوســت و آشنا نمی شناخت و با صراحت نظرش 
را می گفت.

به یاد دارم در سال 88 وقتی فیلمسازی که از دوستان صمیمی 
نوجوانی و جوانی اش بود، ســخنی علیه انقلاب راند،قلم را گرفت و با 

شور و تعهد ،به دفاع از انقلاب مردم ایران پرداخت.
بــاز به یاد دارم که در گفتگو با یــک برنامه زنده رادیویی ،وقتی 
احساس کرد کارشناسی، به شهدا اهانت می کند، بدون مصلحت سنجی 

،از شهدا گفت و دفاع کرد!
یکی از غمهای استاد این بود که برخی از بچه مسلمانان نویسنده 
و شاعر ،بر سر بعضی مسائل سیاسی، به اختلاف روی بیاورند و چند 

دسته شوند.او می گفت : »باید بچه ها را باهم آشتی دهیم«!
ادب او تا آنجا بود که به جرات؛هیچ کســی، کلامی زشــت از او 

نشنید ولو به شوخی!
این مرد موقر و آرام و مهربان ،برای »نوشــتن« و »هنر«،تا حدی 

احترام قائل بود که تلاش می نمود با احتیاط و به آرامی قلم بزند.
استاد ادبیات انقلاب ،با وجود مسئولیت های متعدد،پیشنهاد های 
فراوان برای داوری و دبیری جشنواره ها و شوراهای ادبی،هیچگاه ساده 
زیستی را رها نکرد.خانه او همان خانه قدیمی پدری در یکی از محلات 

مستضعف نشین تهران بود!
او هیچگاه از مشــکلات کوچک و بزرگی که هر شهروندی با  آن 

مواجه است، گله نمی کرد و غر نمی زد! 
روزگاری که صفحه »مدرســه« روزنامــه کیهان با هدف ترغیب 
نوقلمان منتشر می شد،نویسندگان نوقلم را به »نام« می شناخت زیرا 

برای نسل آینده، اهمیت و احترام قائل بود!
استاد فردی برای اندیشه بچه های سرزمین مان نگران بود و دوست 

داشت که نسل آینده با »اندیشه و تحلیل سیاسی« بار بیاید.
استاد، زود از میان ما رفت اما اندیشه و آثارش،تپنده است و نام او 
را به عنوان یکی از الگوهای »هنر دینی و انقلابی« در افق زمان،رسا 

تکرار می کند.

قم - خبرنگار کیهان:
امام جمعه قم با اشاره به اینکه عربستان به 
نیابت از آمریکا علیه یمن وارد جنگ شد گفت: 
این جنگ نشان داد که همچنان خون بر شمشیر 

پیروز است.
آیت الله سیدهاشــم حسینی بوشهری در خطبه 
نمازجمعه قم که در حرم حضرت معصومه)س( برگزار 
شد به مسئله یمن و تجاوز عربستان به این کشور اشاره 
کرد و افزود: سعودی ها پس از 27 روز کودک کشی و 
قتل بیگناهان، آتش بس بکطرفه صادر کردند و وزارت 
دفاع این کشــور اعلام کرد به تمام اهدافش رسیده 
اســت؛ اهداف عربستان بازگرداندن منصور هادی به 
ریاست جمهوری بود ولی سوال ما اینجاست که این 

شخص اکنون کجاست.
وی نابودی توان دفاعی انصارالله را از دیگر اهداف 
اعلام شده عربســتان  دانست و تصریح کرد: اکنون 
می بینیم از انصارالله افراد کمی کشته شده اند ضمن 
اینکه امروز باب المندب در اختیار انصارالله اســت در 
حالیکه عربســتان می خواست این  منطقه را تصرف 

کند.
عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با اشاره به 
درخواست همکاری عربستان  از کشورهای دیگر برای 
ائتلاف علیه یمن عنوان کرد: پاکستان همان ابتدای 
کار مسئله را نپذیرفت، ترکیه هم به نحوی مخالفت 
کرد و مصر و قطر هم بعد از چند روز عقب نشستند 
و در انتها فقط عربســتان و تــا اندازه ای امارات باقی 

ماندند، این ائتلاف بزرگ به کجا انجامید؟
وی با بیان اینکه عربستان به نیابت از آمریکا علیه 
یمن وارد جنگ شد گفت: روزی صهیونیست ها رکورد 
کودک کشی را شکسته بودند ولی امروز رتبه نخست 
از آن دیگران شده است؛ زمانی که جنگ شروع شد 
چند استان محدود در اختیار انصارالله بود ولی امروز 

18 استان در اختیار این گروه قرار دارد.
آیت الله حسینی بوشهری با اشاره به نقض آتش بس 
از سوی عربستان  خاطرنشان کرد: این جنگ نشان داد 

که همچنان خون بر شمشیر پیروز است.
اســتاد حوزه علمیه قم با بیان اینکه اتحاد میان 
مردم یمن از همه مذاهب ثمره این تجاوز بوده است 

وضعیت مبهم برنامه ثریا !
یکی از برنامه های پربیننده صدا و سیما دچار وضعیت مبهمی شده است.

به گزارش خبرنگار کیهان، برنامه »ثریا« برای دومین هفته پیاپی پخش 
نشــد. این برنامه که حول پیشرفت های علمی ایران، چهارشنبه شب ها روی 
آنتن شبکه یک سیما می رفت، پس از »توافق لوزان« پخش نشده است. هر 
چند که مستند »از هیروشیما تا لوزان« که پیرامون پرونده هسته ای کشورمان 
است از همین شبکه پخش شد، از محصولات برنامه »ثریا« محسوب می شود.

محسن مقصودی، مجری و تهیه کننده برنامه »ثریا« نیز با انتشار یادداشتی 
در فضای مجازی به این موضوع واکنش نشان داد. وی در این یادداشت نوشته 
که »به راستی آیا رسانه ملی در خصوص موضوع هسته ای حق مطلب را ادا 
خواهد کرد؟! آیا عملکرد رسانه ملی،  قبل و بعد از سخنان دشمن شکن رهبر 
انقلاب در جمع مداحان، تغییر محسوسی داشته است؟ آیا رهبر انقلاب باید 
خودشــان به تنهایی بار کم کاری همه رسانه ها را به دوش بکشند و این گونه 
وسط میدان بیایند؟! آیا ما رسانه ای ها و مدیران رسانه ای کشور همان قدر که 
رهبری چندین بار تاکید کرده اند من حقیقتا نگرانم، نگران هســتیم؟ آیا در 
این مقطع حســاس که به نوعی برهه پیچ تاریخی در مسیر انقلاب اسلامی 
و به تعبیری شب قدر جمهوری اسلامی است، تنها وظیفه رهبری است که 
یک تنه از فواید فناوری هســته ای برای مردم بگویند، خدعه ها و نیرنگ های 
استکبار را یادآوری کنند، جنایات هسته ای آمریکا و آزمایش های اتمی فرانسه 
را به خاطر مردم بیاورند و از نیاز آینده کشور و نسل های آتی بگویند و .... یک 
نفره و تنها ! و دیگران فقط پیام تبریک بدهند و جشــن بگیرند و بعد نظاره 
کنند انتقاد آقا را ! باور کنید گمان می کردیم بعد از آن نیم ســاعت صحبت 
تاریخی آقا، صدا و سیما و همه رسانه های ما، تغییر آرایش جدی بدهند در 
این جنگ رســانه ای، اما گویی رزم که هیچ برخی منتظر یک بزم رسانه ای 
نشسته اند و برخی دیگر منفعل و انگشت به دهان، عده ای هم البته ناراحت از 
بر هم خوردن بزم دو هفته ای شان با آن سخنان آتشین رهبر هستند. افسوس 
می خورم از فرصت هایی که دارند از دست می روند. باور کنید بهترین حمایت 
از تیم مذاکره کننده نشــان دادن خدعه های آمریکا و غرب به افکار عمومی 
اســت،  نشان دادن تبعیض ها و استانداردهای دوگانه، نشان دادن نامردی و 

ناعهدی شان بعد از توافق ژنو و...«
انتقاد ۲ کارگردان 

از بخش بین الملل فیلم فجر
دو کارگردان سینما از بخش بین الملل جشنواره فیلم فجر انتقاد کردند.

به گزارش خبرنگار کیهان، بخش بین الملل سی و سومین جشنواره فیلم 
فجر در حالی از پنجم اردیبهشــت در تهران آغاز می شود که گرچه به دلیل 
کاهش فیلم های هالیوودی یک گام مثبت محسوب می شود، اما اغلب فیلم های 
انتخاب شــده برای این جشنواره نیز »خنثی« هستند. این درحالی است که 
انتظار می رود مستقل شــدن بخش بین الملل جشنواره فجر به تأثیرگذاری 
فرهنگی آن منجر شــود و این جشــنواره به کارزاری برای تجلی و تقویت 

سینمای مستقل و ضدسلطه جهان بینجامد.
در همین حال، عبدالحسن برزیده و کمال تبریزی دو فیلمسازی هستند 

که نسبت به بخش بین الملل جشنواره فجر انتقاد دارند.
برزیده در گفت وگو با باشــگاه خبرنگاران، در خصوص حضور فیلم »مزار 
شریف« در جشنواره بین المللی فیلم فجر گفت: به جشنواره داخلی و بین الملل 
فیلم فجر حس خوبی ندارم و امیدی هم به شخصی در این باره نیست و دیگر 
این موضوع برای من معنایی ندارد، به این خاطر نظر خاصی در مورد حضور 

فیلمم در جشنواره بین المللی فیلم فجر نمی دهم. 
وی افزود: حرف من این است درون سیستم و شیوه داوری شائبه وجود 
دارد و اگر می خواهند شائبه ای نباشد باید سیستم داوری تغییر کند و تعداد 

داورها بیشتر شود، شاید امید به جشنواره و سینمای ایران برگردد. 
کمــال تبریزی، کارگردان، نیز پیش از این گفته بود: جداســازی بخش 
داخلی و بین الملل جشنواره فجر، اتفاق خوبی نیست در واقع بهتر بود افرادی 
که از جشنواره ها و نقاط مختلف دنیا به ایران می آیند، همه  فیلم های ایرانی 
را با هم و در یک مجموعه ببینند؛ این موضوع باعث می شــد، فیلم ها برای 
جشــنواره های مختلف انتخاب شوند، حال با این وضیعت جشنواره محدود 

شده و در محیط بسته ای اتفاق می افتد.
نماینده های سینمای شبه روشنفکری

و سینمای عوام پسند، همدیگر را »شارلاتان« نامیدند!
امیرحسین علم الهدی و محمدحسین فرحبخش در برنامه زنده تلویزیونی 

همدیگر را »شارلاتان« نامیدند!
مناظره نماینده دو جریان ســینمای به گفته خود شــبه روشنفکری  و 
سینمایی که علم الهدی از آن به عنوان بساز بفروشی یاد کرد )دو جریانی که 
طی سال های اخیر ورشکســته شده و با عدم استقبال مردم روبرو هستند( 
پنجشنبه شب گذشته در شبکه خبر سیما برگزار شد. امیرحسین علم الهدی 
به عنوان رئیس گروه »هنر و تجربه« که به نمایش فیلم های شبه روشنفکرانه 
اختصــاص دارد در این برنامه با محمدحســین فرحبخش، که کارگردانی و 
تهیه کنندگی چند فیلم با موضوعات ســطحی و ســبک و مروج خشونت و 
تین ایجــری را در کارنامه دارد، دچار درگیری لفظی شــده و در نهایت نیز 

یکدیگر را »شارلاتان« نامیدند!
علم الهدی در بخشی از این برنامه اظهار داشت: بخشی از سینمای ایران 

امروز دست بساز و بفروش ها است.
وی همچنیــن فرحبخش را به دریافت وام های کلان از مدیریت ســابق 

سینمایی متهم کرد.
فرحبخش هم با تکذیب این ادعا، در بخشی از صحبت های خود، آمار ارائه 
شــده توسط علم الهدی را دروغ دانست و گفت: شما به ایوبی)رئیس سازمان 

سینمایی( و مردم هم همین آمار دروغ را می دهید.
نظر یک منتقد آمریکایی درباره برنامه 

هالیوود برای ضربه به ایران
تحلیلگر رســانه و منتقد ســینمای هالیوود گفت: هالیوود جبهه جنگ 
فرهنگی علیه ایرانیان و مسلمانان است که با سرمایه و پول های صهیونیست ها 

اداره و هدایت می شود.
مایکل جونز شــامگاه پنجشــنبه در جلسه هم اندیشــی که با موضوع 
جنگ های فرهنگی در موسسه جوانان آستان قدس رضوی برگزار شد اظهار 
کرد: فیلم های ضد ایرانی با هدف مســموم کــردن ذهن مردم آمریکا علیه 

ایرانیان ساخته می شوند.
جونز ایران را مشخص ترین مثال برای جنگ روانی علیه کشوری توسط 
ســیا معرفی کرد و گفت: فیلم نبرد رز مربوط به آخرین حمله بزرگی است 
که آمریکایی ها با هدف باطل کردن انتخابات سال 88 و در یک جنگ روانی 

علیه ایرانی ها صورت دادند.
وی گفت: یکی از کارهای صهیونیســت ها، جنسی کردن سینما از دهه 
1۹20 به بعد و نمایش برهنگی، تمســخر روحانیت و ترویج همجنس گرایی 

در سینما بود.
این منتقد آمریکایی از رفتار هالیوود در به سخره گرفتن ادیان و اعتقادات 
سایر ملل انتقاد کرد و گفت: انقلاب اسلامی ایران در جهت حفظ ارزش های 

دینی و معنوی مردم شکل گرفت.
وی با بیان این که اســرائیل همواره می کوشد تا ملت های مسلمان را از 
دین اسلام جدا کند گفت: صهیونیست ها می خواهند دین گریزی را در میان 
مردم ملل مختلف ایجاد کنند و از این رو تبلیغات گســترده ای برای ایجاد 

آزادی جنسی صورت داده اند.
جونز در پاسخ به سوالی مبنی بر تأثیر نامه مقام معظم رهبری به جوانان 
آمریکا و اروپا گفت: فکر نمی کنم رسانه های غربی اجازه بدهند که این نامه 

به دست مخاطبین واقعی اش برسد.
وی افزود: یکی از اهداف اصلی جنگ روانی کنترل ارتباطات اســت که 
این نامه توانســت آن را بشکند. جونز راه جلوگیری از نفوذ یهودیان را توجه 
بــه اخلاقیات عنوان کرد و گفت: در مقابل حملات یهود)صهیونیســم( تنها 
باید یک زندگی اخلاق محور را پیش بگیرید و نگذارید که گناهان شما ابزار 

کنترلی شما باشند.

شــهرداری زنجان در نظر دارد در خصوص احداث پروژه 
پارکینگ طبقاتــی با تلفیق تجاری )موصوف به قدس(، 
واقع در خیابان سعدی وسط- کوچه سینما قدس از طریق 
مشــارکت بخش خصوصی اقدام نماید، لذا از ســرمایه گذاران 
محترم حقیقی و حقوقی دعوت به عمل می آید، جهت دریافت 
اسناد فراخوان و مشخصات پروژه تا تاریخ ۹4/2/20 به مدیریت 
سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی شهرداری زنجان واقع در 
خیابان امام- روبروی کوچه گیلک- ســاختمان معین- طبقه 
چهار مراجعه فرمایند. ضمنا جهت کســب اطلاعات بیشــتر با 

شماره تلفن 33633905-024 تماس حاصل فرمایند.

اطلاعیه عمومی فراخوان 
دعوت به مشارکت

روابط عمومی و امور بین الملل شهرداری زنجان

دی
صا

 مر
ین
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س: 
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 خطیب موقــت نماز جمعه تهــران گفت: باید 
پایگاه های امنیتی و نظامی ما مورد توجه قرار گیرد 
که اگر خدای نکرده آنها دست شان برای بازرسی های 
غیرمتعارف باز باشــد و هر وقت و هر مکانی که به 
خیال  خودشان مشــکوک شدند دسترسی بازرسی 
داشته باشند، ذلت آشکار، امری خلاف شرع و حماسه 

36 ساله ملت ایران است.
به گزارش خبرگزاری تســنیم، حجت الاســلام کاظم 
صدیقــی در خطبه های نماز جمعه تهــران حوادث یمن را 
مورد توجه قرار داد و گفت: مســئله اول که از مسائل مهم 
جهان اسلام است مســئله یمن است. رخدادهایی که واقع 
می شود ما اسرارش را نمی دانیم ولی آنچه مسلم است خدای 
حکیــم، خدای مقتدر، خدای ناظــر و خدای محیط اوضاع 
جهان را متحول می کند و عبرت ها یکی بعد از دیگری باید 
مایه بیداری عالم اسلام و افزایش بیداری و بصیرت در خود 

ما باشد، همه اینها را کلاس های معرفت حق بدانیم.
وی خاطرنشــان کرد: این تجاوز برای عربســتان یک 
خســارت 100 درصدی بود. یک رژیمی که هیچ گاه با هیچ 
کافر، ملحد و متجاوزی درگیر نشده، اما دلارها داده و مرتب 
سلاح جمع کرده و این سلاح های مخرب و مدرن را در یک 
کشوری که هم فقیر و هم تعرضی به جایی ندارد علیه این 
کشور ســلاح هایش را آزمایش و به کار می گیرد و این یک 

شکست سیاسی و ذلت جهانی است.
حجت الاسلام صدیقی با بیان اینکه ادعای آنها از اینکه 
به اهداف خودشــان در طوفان رســیدند دروغ است،  گفت: 
عجیــب طوفانی علیه خودتان به وجــود آوردید این از آن 
غضب های خاص خداســت که یک رژیم با دســت خودش 
اعتبار نداشــته اش را در این قمار باخــت حالا چه اهدافی 
در ســر می پروراندند که به این اهداف از پیش تعیین شده 
رسیدند، اینها می خواستند مرزهای عربستان را امن کنند. 
گروه های وابسته به عربستان را در داخل یمن اقتدار دهند، 
ســلاح های انصارالله را نابود کنند، رئیس جمهور وابســته، 
فراری و غیرقانونی را دوباره برگردانند. ســیطره و ســلطه 
خودشــان را بر یمن مســتقر کنند و گروه های تروریستی 
القاعــده را حمایت کنند، دلگرم کنند که یمن به ســامان 

نرسد.
وی با بیان اینکه ما با دشــمن در حال مذاکره هستیم، 
اظهار داشــت: این دشمن، دشمن قسم خورده ای است که از 
موقع تاسیس اش تاکنون به هیچ ملت و هیچ کشوری رحم 
نکرده اســت و تمام نرمش هایش مقدمــه و تاکتیکی برای 
نابودی طرف مقابلش بوده است و چنین دشمنی که هویت 
و موجودیت اش، خیانت و جنایت اســت و اعتقادی به دین 
ندارد و قوانین بین المللی را قبول ندارد قابل اعتماد نیســت 
که درنده های بی مهاری اند که از نیروی اتم و سلاح های اتمی 

استفاده کردند، هم آمریکا و هم فرانسه این کار را کرده اند.
به گفتــه خطیب موقت نمــاز جمعه تهران مســئله 
هسته ای بسیار پیچیده است و به این سادگی ها نیست که با 
لبخندها و یا درگوشی حرف زدن ها همه چیز حل شود تیم 

مذاکره کننده نباید غافل باشد تا غافلگیر شود.
حجت الاســلام صدیقی با اشــاره به انتشار فکت شیت 
آمریکایــی پس از مذاکرات لوزان، گفــت: آنها این بیانیه را 
از مدت هــا پیش آماده کرده بودنــد و آن بیانیه ای که کاخ 
ســفید ارائه کرد برخلاف آن چیزی بود که تیم هســته ای 
مــا می گفت و یا در متن آمده بــود، هم دروغ می گویند به 
راحتی و هم تهدید می کنند و هم قابل اعتماد نیســتند و 
عهدشکنی می کنند، بنابراین باید با حواس جمع و اعتقاد به 
خدا و شجاعت لازم و روحیه حماسی نه انفعالی به مذاکرات 
برویم، آنها شعار دهند برای خودشان باغ و بستان بکارند و 

خطیب جمعه تهران:

بازدید از مراكز نظامی ایران خلاف شرع و مورد قبول نظام نیست

ما بگوییم اینها برای مصرف داخلی  خودشان است که اینها 
برای داخل ما خوب اســت که البته در صحنه جهانی و در 

معتقدات ما این نوع خام شدن ها هیچ جایگاهی ندارد.
وی در بخشی از ســخنانش با اشاره به رعایت خطوط 
قرمز، گفت: در این باره همــه بزرگان و خطبای دیگر نماز 
جمعه هم تذکرات لازم را دادند اما بنده از این دید می گویم 
کــه باید پایگاه هــای امنیتی و نظامی ما مــورد توجه قرار 
گیرد که اگر خدای نکرده آنها دست شان برای بازرسی های 
غیرمتعارف باز باشــد و هر وقت و هــر مکانی که به خیال  
خودشان مشکوک شدند دسترســی بازرسی داشته باشند، 
ذلت آشــکار، امری خلاف شــرع و حماســه 36 ساله ملت 
ایران است که همانگونه که سردار سلامی جانشین فرمانده 
ســپاه گفته اند یک تجاوز آشــکار است. خطیب موقت نماز 
جمعه تهران ادامه داد: کدام کشــور این اجازه را می دهد و 
این ذلت را می پذیرد که کســانی که قصد هویت و حیثیت 
آنها را کرده اند آزاد بگذاریم و به منافع ما دسترســی داشته 
باشــند؛ تعجب ما از بعضی از مسئولین در این است که در 
توجیه این مطلب گفته اند که آنها بیایند ما اجازه نمی دهیم، 
اگــر می توانید اجازه ندهید شــما نماینــده یک ملت غیور 
هستید همانجا بایســتید و قبول نکنید اینکه قبول کنید و 
بعدا نگذارید آنها هم می گویند ما عهدشکنیم گرچه چنین 
عهدی هم باشــد عهد نیست، این استراتژی دین و قرآن ما 
است و این تعهد نه قانونی است و نه شرعی و نه مورد قبول 

نظام و ملت است.
حجت الاسلام صدیقی در بخش پایانی سخنانش خطاب 
به کشورهای غربی با بیان اینکه شما از قشون مسلح ما بی خبر 
هستید و خداوند متعال به همین شن های بیابان طبس فرمان 
داد که مــا یک گلوله هم مصرف نکردیم و یک شــهید هم 
ندادیم و آنها مفتضح شــدند و این وعده خداوند است، گفت: 
این مملکت، مملکت اهل بیت اســت، مــا نگران چه چیزی 

هســتیم که انفعالی برخورد می کنیــم؟ این رفت و آمدهای 
مشــکوک آمریکایی ها مورد توجه مسئولین باشد، مردم را به 
شــبهه نیاندازید، امور ناگفتنی برای مردم وجود ندارد و پس 

پرده به مردم گفته شود و اعتماد مردم جلب شود.
وزیر بهداشت: 90 درصد سرطان های ریه به دلیل 

افزایش مصرف دخانیات است
به گزارش خبرگزاری تســنیم، سید حسن هاشمی در 
ســخنرانی پیش از خطبه های نماز جمعــه تهران، به ابلاغ 
سیاست های کلی سلامت از سوی رهبر معظم انقلاب اشاره 
کرد و یادآور شد: در این سیاست ها، تاکید شده بود طرح های 
بزرگ، پیوســت سلامت داشته باشــند، اما متاسفانه برای 
طرح های بزرگی همچون مسکن مهر، شهرک های بزرگ و 
اتوبان ها به موضوع سلامت و تجهیزات توجه نشده است. در 
مورد توســعه صنعت و کشاورزی نیز همین طور است. برای 
مثال اقدامات انجام شــده در پروژه پارس جنوبی در عسلویه 
بسیار ارزشمند است اما مردم آن منطقه حق دارند که نفس 

راحت بکشند و باید به سلامت آنها توجه شود.
وزیر بهداشت ســلامت را یک موضوع فرابخش و ملی 
خواند و عنوان کرد: همه قوا و دســتگاه ها باید نقش خود را 
در موضوع سلامت ایفا کنند. البته بخشی از موضوع سلامت 
نیز به جامعه برمی گردد و باید بپذیریم که مسئله پیشگیری، 
مهم است. امروز بیش از 25 میلیون نفر در ایران اضافه وزن 
دارند در حالی که ما پیش از این، چنین معضلی را نداشتیم؛ 
چراکه سبک زندگی ما به این شکل نبوده است. بسیاری از 
ایرانی ها از فشــار خون بالای خود بی خبرند. اگرچه بخشی 
از این مشکل، وراثتی اســت اما بخش دیگر آن، به مصرف 
بالای نمک، شکر و نوع روغن مربوط می شود که به بیماری، 

گرفتگی  رگ ها و سکته می انجامد.
هاشــمی با بیان اینکه این مسئله، فشــار زیادی را به 
بودجه دولت و خانواده ها وارد می کند، گفت: اگر به بهداشت 

توجه شــود نیازی به افزایش تخت های بیمارستانی نیست. 
اگر کســی ســیگار می کشــد، نباید به خانواده و اطرافیان 
ضرری وارد کند. ۹0 درصد ســرطان های روزافزون ریه، به 
دلیل افزایش مصرف دخانیات است اما واقعا دولت نمی تواند 
در این زمینه کاری انجام دهد و فقط اراده افراد اســت که 

می تواند در این زمینه موثر واقع شود.
وزیر بهداشــت افزود: ما در ابتدای آغاز به کار دولت، با 
بحــران دارو مواجه بودیم اما امروز دارو به اندازه لازم وجود 
دارد؛ هم به دلیل پوشــش بیمه و هم به دلیل دسترســی 
بیشتر. خوشــبختانه کمبود داروها از 300 دارو، به کمتر از 
27 دارو رســیده است و تعداد زیادی از داروها تحت پوشش 
بیمه قرار گرفتند. همچنین، بیش از ۹ میلیون ایرانی بیمه 

شدند و آرزوی چند 10 ساله جامعه، برآورده شد.
هاشمی تصریح کرد: واقعیت این است که باید دفترچه 
بیمــه به منزله پول نقد و برگــه آن به منزله اوراق اعتباری 
باشد که مجلس و دولت در این زمینه، تلاش خواهند کرد. 
مــا حدود 10 میلیــون نفر حاشیه نشــین داریم که تلاش 
می کنیم طی 6 ماه آینده تحت پوشش برنامه های بهداشت 
و بیمه درمانی قرار بگیرند. امروز برای حدود هر 6 هزار نفر 
یــک پایگاه و برای هر 40 تا 50 هزار نفر، یک مرکز درمانی 
ایجاد شــده است که این کار را از مشهد مقدس و برای یک 
میلیون و 200 هزار نفر از مردم محروم در حاشــیه مشهد 
شــروع کردیم و تلاش می کنیم آن را در سراسر کشور اجرا 

کنیم.
وی با اشــاره به ســلامت دهان و دندان عنوان کرد: از 
ابتدای امســال، اقدامات موثری برای پیشــگیری از خرابی 
دندان ها شــروع شده اســت. اگر ما به سنت رسول الله )ص( 
عمل می کردیم، امروز دیگر تعداد دندان های خراب بچه های 
ما بیش از بچه های کشــورهای اطراف نبود. متاسفانه ما در 
بهداشت دهان بسیار ضعیف هستیم و حتی یک دختر بچه 

12 ساله روستایی، هیچ دندانی ندارد.
وزیر بهداشت یادآور شد: در طی سال گذشته، بازارهای 
کاذبی که در اطراف بیمارســتان ها ایجاد شده بود، برچیده 
شــد و امکانات در اختیار مناطق محروم قرار گرفت. 4 هزار 
پزشک متخصص به مراکز درمانی در شهرهای زیر 20 هزار 
نفر، اضافه شــدند که با کمترین هزینه، به بیماران خدمت 
می کنند. در سیستان و بلوچستان، 44 درصد پزشک مورد 
نیاز وجود داشــت که امیدواریم با توسعه آموزش پزشکی، 

کمبودها را جبران کنیم.
هاشمی با تاکید بر لزوم ترویج زایمان طبیعی در کشور 
متذکر شد: آمار سزارین در ایران بسیار بالاست و هدف گیری 
ما این است که سالانه 5 درصد از این آمار کم کنیم. زایمان 
طبیعی باعث افزایش طول عمر مادر و سلامت نوزاد می شود. 

امروزه آمار سزارین در آمریکا و اروپا، یک سوم ایران است.
رئیس شورای اسلامی شهر تهران: مدیریت شهری 
آمادگی مدیریت و بازسازی پارک پردیسان را دارد

بــه گــزارش خبرگزاری تســنیم، مهدی چمــران در 
ســخنرانی پیــش از خطبه های نماز جمعه تهــران، گفت: 
شــوراها مدیریت های محلی هستند که از حکومت مرکزی 
و سیاســت های کلی جدا بوده و به صورت مستقل در مسیر 
سیاســت های نظام و دولت، مدیریت محلی را برعهده دارند 
که در حقیقت این کار، سپردن کارِ مردم به خود مردم است.

رئیس شــورای اسلامی شهر تهران با بیان اینکه تلاش، 
فکــر و مبنای ما بر مبنای تفکر جهادی اســت، اضافه کرد: 
تــلاش ما بر اصلاح حمل و نقل عمومی و اســتفاده هر چه 
بیشتر از متروست که فعالیت های خوبی در این زمینه صورت 
گرفته است تا خطوط متروی تهران به پایان برسد و سرعت 
ساخت مترو هتل ها از سرعت ساخت جهانی آن بیشتر است.
وی اضافه کرد: میزان ســرانه فضای سبز تهران قبل از 
پیروزی انقلاب اسلامی، 2/2 متر بوده است که در سال 84، 
بــه 5/8 متر و الان 12/5 مترمربع اســت؛ البته این میزان 
جدای از 38 هزار هکتار کمربند سبز تهران است، استاندارد 
برای تهران 15 متر مربع است ولی ما در برنامه دوم باید به 

17/5 متر مربع برسم.
رئیس شــورای اسلامی شــهر تهران گفت: در موضوع 
بوستان های جنگلی، 1400 هکتار فضای جنگلی در شمال 
بزرگراه شهید بابایی به رهنمود مستقیم رهبر معظم انقلاب 
در 17 اسفند آزادسازی شد که شهرداری و مدیریت شهری 
تهران، ظرف ســه روز این بوســتان را در اختیار گرفتند و 
در مدت کوتاه تــا 13 فروردین آماده کردنــد و در اختیار 
مــردم قرار دادند؛ ما هم نام آن را بوســتان »یاس فاطمی« 
گذاشــتیم چون در ســالی بــود که مزین بــه نام حضرت 

زهرا سلام الله علیهاست.
چمران تصریح کرد: امیدواریم سازمان حفاظت محیط 
زیست پارک پردیسان که در میان شهر است را برای استفاده 
عموم ملت آزاد کند و ما آمادگی مدیریت و بازســازی آن را 

داریم.

در پی ممانعت جنگنده های سعودی از ورود هواپیمای ایرانی
 به آسمان یمن

کاردار عربستان 
به وزارت خارجه احضار شد

در پی ممانعت جنگنده های سعودی از ورود هواپیمای ایرانی 
حامل زنان و کودکان درمان شــده یمنی و کمک های دارویی و 
انساندوســتانه ایران به فضای یمن، کاردار عربستان به وزارت 

خارجه احضار شد.
به گزارش فــارس، در پی ممانعت جنگنده های عربســتان  از ورود 
هواپیمای ایرانی حامل زنان و کودکان درمان شــده یمنی و کمک های 
دارویی و انساندوســتانه جمهوری اســلامی ایران به فضای یمن، کاردار 
سفارت عربستان در تهران به وزارت امور خارجه احضار و مراتب اعتراض 

جمهوری اسلامی ایران به وی ابلاغ شد.
در این دیدار رئیس اداره اول خلیج فارس وزارت خارجه اظهار داشت: 
هلال احمر جمهوری اســلامی ایران با کسب مجوزهای لازم پروازی در 
مســیر عمان - یمن و با انجام هماهنگی کامل با صلیب ســرخ و هلال 
احمر بین المللی، اقدام به ارسال هواپیما جهت بازگرداندن بیماران یمنی 
موجود در ایران و ارسال کمک های دارویی کرده است که متاسفانه هر 2 
بار جنگنده های سعودی با نزدیک شدن به آنها هواپیمای مذکور را وادار 

به بازگشت کرده اند.
وی ضمن تأکید بر استمرار تلاش های جمهوری اسلامی ایران جهت 
کمک رسانی به مردم یمن و انتقال و درمان مجروحان حوادث اخیر آن 
کشور، به کاردار عربستان یادآور شد که اقدام جنگنده های سعودی پس 
از پایان عملیات تهاجمی اخیر عملا دخالت آشکار در امور یمن و آسمان 

آن کشور است.

وداع باشکوه مردم قدرشناس با پیکر پاک 5 شهید مدافع حرم در قم
مراسم تشــییع پیکر 5 تن از شهدای مدافع 

حرم بعدازظهر پنج شنبه در قم برگزار شد.
به گزارش خبرگزاری فارس از قم، اقشــار مختلف 
مردم قم بعدازظهر پنج شــنبه پیکر 5 تن از شــهدای 
مدافع حرم را از مسجد امام حسن عسکری)ع( تا حرم 

مطهر حضرت معصومه)س( تشییع کردند. 
پس از برگزاری مراســم تشییع نماز توسط یکی از 
فضلای حوزه علمیه بر پیکر مطهر این شهدا اقامه شد. 
شــهیدان طاهر حسین، نوروز علی، هادی حسین، 
شهادت حسین و سید رضی شاه در دفاع از حرم مطهر 
حضرت زینب از سوی تکفیری ها به درجه رفیع شهادت 

نائل شدند. 
پیکر این شــهدا پس از تشــییع به قطعه شهدای 
مدافع حرم در آرامســتان بهشــت معصومه به خاک 

سپرده شد.

رزمایش بزرگ الی بیت المقدس 
با حضور 12 هزار بسیجی در تهران برگزار شد

با  بزرگ  تهران  بیت المقدس« سپاه  »الی  رزمایش 
حضور ۱2 هزار نفر از بسیجیان تهران در 5 محور اصلی 

عملیاتی دیروز برگزار شد.
رزمایــش بزرگ »الــی بیت المقدس« 12 هــزار نفری 
بسیجیان تهران با هدف حفظ آمادگی و افزایش بنیه دفاعی 
و رزمی و لبیک به فرمان رهبر معظم انقلاب مبنی بر آمادگی 
بیش از پیش رزمی، معنوی و دفاعی نیروهای مسلح با شعار 
»حامیان ولایت« و با حضور سردار محسن کاظمینی فرمانده 
سپاه محمدرسول الله)ص( تهران بزرگ و جمعی از فرماندهان 
و مســئولان نظامی و امنیتــی در 5 محور اصلی عملیاتی در 

تهران برگزار شد.
این رزمایش بزرگ 12 هزار نفری بسیج به مدت 2 شبانه 
روز با 52 گردان واکنش ســریع بیت المقدس ســپاه تهران 
بزرگ در 5 محور عملیاتی شــهید سلیمانی، تیپ آل محمد 
)ص(، امام حســن مجتبی)ع(، شهید زیادیان و شهید انارکی 
برگزار شــد. در بخشی از رزمایش بسیجیان ضمن پیاده روی 
در شب و استقرار در محل های از پیش تعیین شده، آمادگی 
خود را جهت مقابله با تهدیدات در شب به نمایش گذاشتند.

دفاع موزائیکی، کمیــن و ضدکمین و عملیات مقابله با 
هلی برن، جابه جایی یگان ها و حمل و نقل و اســتقرار آنها در 

موضع پدافندی، آموزش عملــی در عملیات غافلگیری برای 
مقابله با دشــمن، ایجاد راه هــای مواصلاتی فرعی در صورت 
اشــغال راه های اصلی و مســدود بودن آن، عملیات کمین و 
ضد هلی برن و تمرین اصول پدافند غیرعامل از جمله اهدافی 
اســت که در کلاس های تئوری اولین روز رزمایش توســط 

اساتید بیان شد.
سردار نقدی: آل سعود در محاصره مجاهدان اسلام است

رئیس سازمان بسیج مستضعفین در این رزمایش اظهار 
داشــت: این رزمایش لبیک به فرمــان رهبر معظم انقلاب و 
پاســخی به رجزهای دشمنان شکست خورده است که درس 

عبرت نمی گیرند و هنوز هم رجزخوانی می کنند.
سردار محمدرضا نقدی تاکید کرد: رئیس جمهور آمریکا 
حتما باید گوش تفنگداران خود را در دست نوجوانان بسیجی 
ما ببیند تا دســت از رجزخوانی بردارد. رئیس جمهور مفلوک 
آمریکا یک بار دیگر از گزینه های روی میز حرف زده و گفته 
ما با ســلاح S300  که به ایران داده انــد هم می توانیم نفوذ 
کنیم. هنر ارتش آمریکا و هم پیمانان آنها را در این ســال ها 
دیده ایم. هر کجا با مجاهدان اســلام مواجه شــدند شکست 
خوردند. هنر آمریکایی ها و رژیم صهیونیســتی و آل ســعود 
کودک کشــی است و هنر دیگری ندارند و صدها میلیارد دلار 
از مــردم دنیا و مالیات مردم مظلوم خود را خرج تجهیزات و 

جنگنده برای کشتن بچه ها می کنند.
رئیس سازمان بسیج گفت: شما پشت میزنشینان آمریکا 
کــه گزینه ها را روی میز و زیر میز می برید بدانید گزینه های 
ما در میدان هســتند. ما توان آمریکا را در یمن، غزه و لبنان 
دیده ایم و  امروز رژیم صهیونیستی و پایگاه های آمریکایی در 
کشورهای اسلامی در محاصره مجاهدان اسلام است. همچنین 
رژیم آل سعود در گرداگرد خود در محاصره مجاهدین اسلام 

است و اگر حرکتی کند این محاصره تنگ تر می شود.

امام جمعه قم:

عربستان به نیابت از آمریکا علیه یمن وارد جنگ شد
گفت: در جریان این نبرد، پاکسازی مناطق آلوده اتفاق 
افتاده و قدرت چانه زنی انصارالله هم بیشتر شد ضمن 
اینکه جهانیان دریافتند سازمان های عریض و طویل 

بین المللی تنها از ظالمان حمایت می کنند.
وی در ادامه خواستار حمایت از تیم مذاکره کننده 
برای دفاع از حقوق ملت ایران شــد و افزود: انتقادات 
موجب نگرش بهتر تیم مذاکره کننده شده و امیدواریم 
آنچه در نهایت حاصل می شود موجب شکوهمندی 

بیشتر ایران اسلامی باشد.
وی به فرا رســیدن ماه رجب و ایام اعتکاف اشاره 
کرد و ادامه داد: اعتکاف امروزه در کشور ما فراگیر شده 
و زمینه را برای رویش نسل جوان فراهم کرده است.

آیت الله حسینی بوشهری خاطرنشان کرد: پنجم 

اردیبهشت ســالروز شکســت حمله نظامی آمریکا 
به ایران در طبس اســت؛ از ابتــدای انقلاب تاکنون 
مشمول امدادهای غیبی الهی بوده ایم که مهمترین 
آنها پیروزی نهضت اسلامی و پیروزی در جنگ هشت 
ساله هستند و شکست مفتضحانه آمریکا در صحرای 

طبس هم جزو آنهاست.
عضو مجلس خبرگان رهبری با بیان اینکه آمریکا 
قصد داشت هشت بالگرد با یک هواپیمای 130 را به 
همراه ۹0 نفر برای آزادی جاسوســان خود در تهران 
اعزام کند گفت: نقشــه آنها بسیار حساب شده بود 
ولی اعجاز الهی مانع از کار آنها شد، پس از اینکه سه 
بالگردشــان نابود شد سرانجام طوفان شن کار آنها را 

به شکستی مفتضحانه کشاند.

معاون حج، عمره و عتبات سازمان حج و زیارت:
عربستان از عمره گزاران ایرانی خالی شد

معاون حج، عمره و عتبات سازمان حج و زیارت با بیان اینکه 
دیگر هیچ عمره گزار ایرانی در عربستان باقی نمانده است، گفت: 
تعلیق اعزام عمره گزاران ســبب شد بیش از ۱۷0 هزار نفر از این 

سفر بازبمانند.
ناصر خدرنژاد در گفت وگو با فارس، از خالی شــدن کشور عربستان 
از زائــران ایرانــی خبر داد و گفت: آخرین پرواز زائران ایرانی ســاعت 4 
صبح دیروز در فرودگاه بین المللی امام خمینی )ره( نشست و دیگر هیچ 

عمره گزاری در عربستان نداریم.
وی افزود: تعلیق اعزام عمره گزاران باعث شد تا بیش از 170 هزار نفر 

از این سفر باز بمانند.
معاون حج، عمره و عتبات ســازمان حج و زیارت اظهار داشــت: بین 
500 تا هزار نفر از متقاضیان عمره پس از تعلیق اعزام عمره گزاران از این 

سفر انصراف دادند.


